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Slovo starosty
Vážení občané,
tak nám ten čas plyne v dál a je tu opět začátek léta. 

Děti se těší na prázdniny a my všichni na letní dovolenou. 
Jistě si ji všichni zasloužíte.

Nechci zde pořád dokola opakovat, jaké máme cíle, 
vize, záměry. To už na tomto místě zaznělo několikrát a je 
potřeba nyní pilně zapracovat a uvést plány ve skutečnost. 
K  investicím uvedu snad jen drobnou zmínku, která snad 
bude pro všechny potěšující. Podařilo se nám uspět v žá-
dosti o poskytnutí dotace na podporované bydlení pro se-
niory, což znamená, že na podzim letošního roku zahájíme 
výstavbu. Jsem rád, že po několika letech se tento záměr 
zhmotní a přispěje ke kvalitě života v naší obci.

Dnešní slovo, které je pro starostu vyhrazeno, bych rád 
využil k objasnění problematiky podomních prodejců. Jak 
jistě všichni víte, rada obce v roce 2012 vydala nařízení, 
kterým se na území obce zakazuje podomní prodej vý-
robků a služeb. Tímto dokumentem se snažíme ochránit 
občany od nekalých praktik zejména nabízečů výhodné 
energie, ať už v podobě plynu nebo elektřiny. Respekto-
vání tohoto zákazu ze strany prodejců je ovšem v podstatě 
nulové a musím bohužel konstatovat, že není v našich si-
lách dodržování zákazu kontrolovat 24 hodin v celé obci. 
Abychom upozornili prodejce hned při vjezdu do obce na 
platnost zákazu, umístili jsme na příjezdových místech ta-
bulky o zákazu prodeje. Na příkaz MěÚ Břeclav ale musely 
být tabulky demontovány. Nyní hledáme pro jejich umís-
tění vhodnější místo, které nebude v rozporu se zákonem. 

Poslední dobou se navíc zvyšuje i neotřelost prodejců, 
kdy se Vás snaží nalákat pro podpis smlouvy pod zámin-
kou smyšlených chyb ve vyúčtování nebo údajné nutnosti 
podepsat smlouvu z důvodu změny měrných jednotek. A 
podobných fíglů mají vymyšleno spoustu. Abychom se 
těchto prodejců zbavili, je v první řadě nutné odmítnout 
je hned u dveří a vůbec s nimi nekomuni-
kovat. Tito lidé jsou proškoleni psychology 
a mají zkušenosti s tím, jak Vás „opít roh-
líkem“ s jediným cílem, kterým je podpis 
nové smlouvy. Osobně z vlastní zkušenosti 
vím, že nikdo není schopen na místě bě-
hem deseti minut vyhodnotit, zda je na-
bídka, kterou Vám prodejce předkládá, vý-
hodnější než ta, kterou nyní máte. Rovněž 
není vhodné, abyste někomu koho vůbec 
neznáte, dávali své osobní údaje nebo fak-
tury. Již jsme se setkali s případem, kdy byla 
na základě takto získaných údajů vyplněna 
smlouva a podpis byl zfalšován. Cílem dr-
zosti těchto prodejců je pouze dosáhnout 
podvodem svého obohacení. Proto Vás 

všechny žádám, nedávejte prostor a příležitost těmto oso-
bám, aby Vás mohly zmást.

V sobotu 20. června proběhlo setkání stárků z naší 
obce. Byl jsem mile překvapen, jak velká byla účast jak 
samotných stárků, tak i ostatních návštěvníků. Akce za-
počala slavnostním průvodem obcí, kterého se nad oče-
kávání zúčastnili snad všichni přítomní stárci, kterým to 
jenom trošičku zdraví dovolilo. Jsem rád, že nám počasí 
přálo a doufám, že se všem akce líbila. Chtěl bych touto 
cestou poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravě a to 
Romanu Hromkovi, Miroslavě Kvitové, Jaroslavu Čecho-
vi, paní místostarostce Daně Poláchové, Martinu Bartošo-
vi a Jaroslavu Buzrlovi z realizačního týmu. Dále moderá-
torům Janu Včelouchovi a Adamu Pálkovi. Velký dík patří 
DH Lanžhotčanka, CM sourozenců Osičkových a dětské 
CM Žižkovjánek za hudební doprovod a našemu dětské-
mu folklornímu souboru Žižkovjánek a folklornímu sou-
boru Hrozen a Pohárek za krásné vystoupení. Vinařům 
za sponzorský dar v podobě dodaných vzorků, které jsme 
měli možnost ochutnat při večerní besedě u cimbálu, a 
to jmenovitě Vinařství Mečl, Vinařství Veverka, Vinařství 
Maděřič, Janu Konečnému, společnosti Velkobílovická 
vína, Josefu Buzrlovi, Vinařství Veselý a Vinařství Nesta-
rec. Dík také patří Olince Babičové za koláčky, Petru Ši-
llerovi a Laďovi Bínovi ve spolupráci s místní chasou za 
pomocnou sílu při přípravě prostor u sóla. V neposlední 
řadě musím poděkovat i všem zaměstnancům obecního 
úřadu.

Vážení občané, vracím se opět k začátku svého článku 
a přeji vám všem hodně zdraví, štěstí a v období nadchá-
zejících letních měsíců hlavně dostatek času pro aktivní 
odpočinek k načerpání síly pro dny následující.

Josef Osička
starosta obce

Kladení věnců k opravenému pomníku - Kladení věnců k opravenému pomníku - 
výročí osvobození obcevýročí osvobození obce
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Společenská kronika

Jubilea

květen
Pavlína Osičková  85 let

červen
Ludvík Luc   75 let
Renata Poláchová  75 let
Anna Konečná   75 let

ÚMRTÍ

Bohuslav Valášek
František Zounek
Josef Osička

sičková  

n
Luc   75 let

láchová  75 let
ná   75 let

Krátce z historie politických stran v obci  2

Co se do knihy nevešlo

Volební výsledky v letech 1994-2010
Volby do zastupitelstev obcí 18. a 19. listopadu 1994
Voleb se zúčastnilo celkem 773 občanů z 1011 oprávněných 
voličů, což činilo 76,46 %. Platných hlasovacích lístků bylo 772, 
neplatný jeden, celkem byl odevzdáno 9567 platných hlasů. Do 
voleb šly tentokrát jen tři politické strany – Křesťansko-demo-
kratická unie-Československá strana lidová (KDU-ČSL) jako 
nástupkyně ČSL, Občanská demokratická strana (ODS) jako 
nástupkyně Občanského fóra a Komunistická strana Čech a 
Moravy (KSČM). Volby vyhrála KDU-ČSL s nadpoloviční vět-
šinou, starostou byl zvolen Josef Jung za KDU-ČSL.

Výsledky:
1. KDU-ČSL 5164 hlasy 53,98 % 8 mandátů
2. ODS 2901 hlas 30,32 % 5 mandátů
3. KSČM 1502 hlasy 15,70 % 2 mandáty

Vedení obce:
Starosta:  Josef Jung  KDU-ČSL
Místostarosta: František Hromek KDU-ČSL
Členové rady: Ing. Miroslav Dejmal  KDU-ČSL
  Rostislav Očenášek  KDU-ČSL 
  Ing. Vladimír Petrů  ODS

Zvolení zastupitelé:
Ing. Miroslav Dejmal  49 let BEZPP za KDU-ČSL 587 hl.
František Hromek  46 l. BEZPP za KDU-ČSL 533 hl.
Lubomír Nebyla  38 l. BEZPP za ODS 463 hl.
Jan Konečný  41 l. KDU-ČSL 425 hl.
Rostislav Očenášek  41 l. KDU-ČSL 390 hl.
Václav Krejčí  31 l. BEZPP za ODS 388 hl.
Ing. Vladimír Petrů  36 l. BEZPP za ODS 379 hl.

Karel Koníček  34 l. KDU-ČSL 376 hl.
Josef Jung  55 l. KDU-ČSL 373 hl.
Květoslav Osička  41 l. ODS 367 hl.
Karel Cabala  52 l. KDU-ČSL 331 hl.
Ing. Bohuslav Hanzlík  49 l. BEZPP za KSČM 306 hl.
František Konečný  45 l. BEZPP za KDU-ČSL 270 hl.
Ladislav Homola  51 l. ODS 243 hl.
Jaroslav Ševčík  59 l. KSČM 159 hl.

Volby do zastupitelstev obcí 13. a 14. listopadu 1998
Voleb se zúčastnilo celkem 649 občanů z 1073 oprávněných 
voličů, což činilo 60,48 %. Všechny hlasovacích lístků byly 
platné, celkem 8672 platných hlasů. Volby opět vyhrála KDU-
-ČSL, podržela si většinu i v obecní radě, starostou však byl 
zvolen Josef Buzrla za ODS.

Výsledky:
1. KDU-ČSL 4016 hlasů 46,31 % 7 mandátů
2. ODS 3085 hlasů 35,57 % 5 mandátů
3. KSČM 1571 hlas 18,12 % 3 mandáty

Vedení obce:
Starosta:  Josef Buzrla  ODS
Místostarosta: Jarmila Strýčková KDU-ČSL
Členové rady: Ing. Vladimír Petrů ODS
  Ing. Miroslav Dejmal KDU-ČSL
  František Konečný KDU-ČSL

Zvolení zastupitelé:
Ing. Miroslav Dejmal 53 let BEZPP za KDU-ČSL 480 hl.
Jan Konečný  45 l. KDU-ČSL 380 hl.
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Jarmila Strýčková  28 l. BEZPP za KDU-ČSL 369 hl.
Květoslav Osička  45 l. ODS 324 hl.
Ing. Vladimír Petrů 40 l. ODS 297 hl.
JUDr. Radka Buzrlová  37 l. BEZPP za ODS 291 hl.
Ludmila Michalicová 53 l. BEZPP za KDU-ČSL 287 hl.
Václav Krejčí  35 l. ODS 263 hl.
Josef Buzrla 39 l. ODS 255 hl.
Pavel Veverka  45 l. BEZPP za KDU-ČSL 253 hl.
František Konečný 49 l. BEZPP za KDU-ČSL 235 hl.
Pavel Michalica 25 l. BEZPP za KDU-ČSL 232 hl.
Jan Gajda  51 l. BEZPP za KSČM 168 hl.
Drahomír Stachovič 44 l. BEZPP za KSČM 127 hl.
Ladislav Osička  42 l. BEZPP za KSČM 124 hl.

Výsledky voleb do obecního zastupitelstva 1. a 2. listopadu 
2002
Voleb se zúčastnilo 668 občanů z 1084 oprávněných voličů, 
což činilo 61,62 %. Platných hlasovacích lístků bylo 659, ne-
platných devět. Při volbě starosty se ale podařilo stávajícímu 
starostovi Josefu Buzrlovi (ODS) obhájit svůj post proti lido-
veckému kandidátovi Františku Hromkovi. Místostarostou se 
stal Květoslav Osička za ODS.

Výsledky:
1. KDU-ČSL 4096 hlasů 44,82 % 7 mandátů
2. ODS 3588 hlasů 39,26 % 6 mandátů
3. KSČM 1453 hlasy 15,90 % 2 mandáty

Vedení obce:
Starosta:  Josef Buzrla  ODS
Místostarosta: Květoslav Osička ODS
Členové rady: Václav Krejčí  ODS
  František Hromek  KDU-ČSL
  Jan Gajda  KSČM

Zvolení zastupitelé:
Josef Buzrla 43 let ODS 370 hl.
Ing. Miroslav Dejmal 57 l. BEZPP za KDU-ČSL 365 hl.
Milan Hromek 48 l. BEZPP za KDU-ČSL 357 hl.
Květoslav Osička 49 l. ODS 350 hl.
Jan Konečný 49 l. KDU-ČSL 329 hl.
František Hromek 54 l. KDU-ČSL 327 hl.
Karel Koníček 42 l. KDU-ČSL 307 hl.
Ing. Vladimír Petrů 44 l. ODS 299 hl.
Ludmila Michalicová 57 l. KDU-ČSL 294 hl.
Ing. Michal Beránek 45 l. BEZPP za ODS  279 hl.
Václav Krejčí 39 l. ODS 277 hl.
Pavel Veverka 49 l. BEZPP za KDU-ČSL 256 hl.
JUDr. Radka Buzrlová 41 l. BEZPP za ODS 241 hl.
Jan Gajda 55 l. BEZPP za KSČM 188 hl.
Milan Esterka 44 l. KSČM 141 hl.

Výsledky voleb do obecního zastupitelstva 20. a 21. října 
2006
Voleb se zúčastnilo 598 občanů z 1098 oprávněných voličů, což 
činilo 54,46 %. Platných hlasovacích lístků bylo 595, neplatné 

tři. Jako nezávislá kandidovala ve volbách RNDr. Milada Lit-
schmannová, potřebný počet hlasů se jí ale nepodařilo získat. 
Na ustavujícím zasedání zastupitelstva obce 3. listopadu 2006 
již podruhé obhájil post starosty obce Josef Buzrla (ODS), mís-
tostarostou se stal opět Květoslav Osička (ODS). 

Výsledky:
1. ODS 3867 hlasů 49,49 %  (49,48 %) 8 mandátů
2. KDU-ČSL 2733 hlasy 34,98 %  (34,97 %) 5 mandátů
3. KSČM 1065 hlasů 13,63 %  (18,58 %) 2 mandáty
4. NK - Milada Litschmannová
  149 hlasů 1,91 %  (28,60 %) 0 mandátů

Vedení obce:
Starosta:  Josef Buzrla  ODS
Místostarosta: Květoslav Osička ODS
Členové rady: Ing. Josef Valášek   ODS
  Ing. Dana Poláchová ODS
  Milan Hromek  KDU-ČSL

Zvolení zastupitelé:
Ing. Josef Valášek   57 let BEZPP za ODS  339 hlasů
Josef Buzrla  47 l. ODS  337 hl.
Ing. Dana Poláchová  40 l. BEZPP za ODS  307 hl.
Ing. Vladimír Petrů  48 l. ODS  296 hl.
Ing. Michal Beránek  49 l. BEZPP za ODS  289 hl.
Květoslav Osička  53 l. ODS  283 hl.
Václav Krejčí  43 l. ODS  283 hl.
Miroslav Šraga  40 l. BEZPP za ODS  275 hl.
Milan Hromek  52 l. BEZPP za KDU-ČSL 271 hl.
Karel Koníček  46 l. BEZPP za KDU-ČSL 216 hl.
Eva Strýčková  35 l. BEZPP za KDU-ČSL 210 hl.
Mgr. Martin Bartoš  28 l. BEZPP za KDU-ČSL 207 hl.
František Hromek  58 l. KDU-ČSL  199 hl.
Jan Gajda  59 l. BEZPP za KSČM  161 hl.
Milan Esterka  47 l. KSČM  158 hl.

Výsledky voleb do obecního zastupitelstva 15. a 16. října 
2010
Voleb se zúčastnilo 659 z celkem 1151 oprávněných voličů, 
což bylo 57,25 %. Všechny hlasovací lístky byly platné, celkem 
bylo odevzdáno 9128 platných hlasů. Po dvaceti letech se v 
obci opět ustavilo sdružení nezávislých kandidátů pod názvem 
Změna a volby přesvědčivě vyhrálo. Na ustavujícím zasedání 
zastupitelstva obce, konaném dne 12. listopadu 2010, byl osmi 
hlasy zvolen starostou obce Josef Osička ze SNK ZMĚNA.

Výsledky:
1. SNK ZMĚNA 4119 hlasů 45,12 % 7 mandátů
2. KDU-ČSL 2293 hlasy 25,12 % 4 mandáty
3. ODS 1966 hlasů 21,54 % 3 mandáty
4. KSČM 750 hlasů 8,22 % 1 mandát

Vedení obce:
Starosta obce: Josef Osička SNK ZMĚNA
Místostarostka: Ing. Dana Poláchová SNK ZMĚNA



strana 5Číslo 2/2015

Žižkovský zpravodaj

letos 30. dubna začalo opět přele-
tem na kolech nad Žižkovem za do-
provodu kouzelných písniček z roz-
hlasu a pěkného počasí, pokračovalo 
12 disciplínami soutěží v Agrární a po 
jejich absolvování dostaly děti sladkou 
odměnu v „centru U Dvou čarodějnic“.  
O kouzelný lektvar, který uvařily čaro-
dějnice, projevilo zájem všech 150 zú-

Pálení čarodějnic,

Členové rady: Mgr. Jaroslav Čech SNK ZMĚNA
  Mgr. Martin Bartoš  KDU-ČSL
  Ing. Vladimír Petrů  ODS

Zvolení zastupitelé:
Ing. Josef Valášek  61 let SNK ZMĚNA  388 hl.
Ing. Miroslava Kvitová  37 l. SNK ZMĚNA  381 hl.
Ing. Dana Poláchová  44 l. SNK ZMĚNA  355 hl.
Ondřej Maršálek  29 l. SNK ZMĚNA  319 hl.
Mgr. Rudolf Bartošík  27 l. SNK ZMĚNA  313 hl.
Mgr. Jaroslav Čech  36 l. SNK ZMĚNA  304 hl.

Josef Osička  35 l. SNK ZMĚNA  245 hl.
Milan Hromek  56 l. BEZPP za KDU-ČSL 242 hl.
Ing. Vladimír Petrů  52 l. ODS   224 hl.
Ing. Ondřej Konečný  30 l. BEZPP za KDU-ČSL 206 hl.
Mgr. Martin Bartoš  32 l. BEZPP za KDU-ČSL 

204 hl.
Josef Buzrla  51 l. ODS   185 hl.
Karel Koníček  50 l. KDU-ČSL  184 hl.
MUDr. Miroslav Příborský  54 l. ODS   182 hl.
Milan Esterka  51 l. KSČM   129 hl.

častněných dětí, některé stály ve frontě 
stále dokola, tak nám nestačil ani jeden 
veliký kotlík. Před zapálením vatry byla 
nejoblíbenější hra a to přetahování s la-
nem, děti ale i dospělí soupeřili tak, že 
se zvedala oblaka prachu. Čarodějnice 
v ohni hořela hodně dlouho, ale pár 
odvážlivců nevydrželo čekat, až shoří 
a vrhlo se hned na opékání špekáčků. 

Občerstvení pro děti věnovala FARMA 
R. V. a bylo také možné něco k snědku a 
pití koupit ve sklepě u Kovaříků. Podle 
návštěvnosti je vidět, že je akce oblíbe-
ná a doufejme, že v dalších letech při-
bude víc čarodějnic v kostýmech. Všem 
děkuji za pomoc při organizaci a sou-
těžích a hlavně návštěvníkům, že přišli. 

Mirka Kvitová

Žižkovští ochotníci zahráli 
divadelní hru „Náměstíčko“

„Před lety jsme s ním začínali a teď jsme se k němu zno-
vu vrátili.“ Řeč je samozřejmě o Carlu Goldonim, autorovi 
divadelní hry „Náměstíčko“, kterou jsme my, členové diva-
delního spolku „Šejkspír“ z Moravského Žižkova, odehráli 
v sobotu 16. května, v neděli 17. května a v neděli 31. května 
2015.

Goldoni byl nejvýznamnějším italským dramatikem 18. 
století a zakladatelem moderního, italského divadla. Naro-
dil se v roce 1707 v Benátkách, kde také prožil nejdůležitější 
období svého života. Byl básníkem lidových Benátek, ná-
městíček a uliček obývaných gondoliéry, pradlenami, služ-
kami, trhovci a také drobnou buržoazií. Zobrazoval prostý 
lid s upřímným zájmem o jeho problémy, radosti a vášně. 
Divadelní hra „Náměstíčko“, patří mezi vrcholná díla jeho 
tvorby.

I když od napsání Goldoniho hry uplynu-
lo již 300 let, je její obsah stále aktuální, proto-
že obyčejní lidé řeší stále stejné problémy jako 
tehdy. Peníze, láska, přátelství, žárlivost, po-

výšenost, malichernost, snaha nahlížet do soukromí souse-
dům, pomluvy. No řekněte, změnilo se něco za těch 300 let?  
I dnes, když se chceme společně radovat, oslavovat nebo si 
zanadávat, se často shromažďujeme na náměstí. Rádi by-
chom napsali, že jsme dnes možná trochu kultivovanější, 
ale ani to vlastně není mnohdy pravda. 

Nacvičit takovou divadelní hru není vůbec jednoduché, 
už proto, že kolektiv čtrnácti lidí se dává dohromady těž-
ko. Každý má nějaké povinnosti, pracovní i rodinné, často 
má ještě i jiné koníčky a zájmy, které musí vtěsnat do svého 
volného času. Bez nadšení a opravdového zájmu to nejde. 
A když do toho vstoupí nějaká nečekaná nemoc, nebo ne-
plánovaný odchod paní režisérky Homolové, která se odstě-
hovala ze Žižkova, je všechno takzvaně „v háji“. Tyto a další 
komplikace nás ubíjely a braly nám elán a nadšení. 
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Protože jsme jenom amatéři, dalo nám dost práce se s tím 
vším poprat, nakonec jsme ale všechno zvládli a vás, naše věr-
né příznivce, nezklamali. Tím, že jste třikrát naplnili žižkovský 
kulturní dům, jste nám dali najevo, že jsme vaši přízeň neztra-
tili. My si toho moc vážíme a děkujeme, váš potlesk a upřímná 
slova chvály nám dodaly chuť pustit se do nacvičování další 
divadelní hry. Naše nová režisérská dvojice paní Marcela Mar-
šálková a pan ředitel Miloslav Sova už hledají vhodný „kou-
sek“, abychom se hned po prázdninách mohli vrhnout s no-
vým elánem do práce. To, že se náš kolektiv rozrostl o mladé a 
talentované tváře, jim jejich hledání hodně usnadní.

A nakonec poděkování všem, kteří nám pomáhali naše 
úsilí dotáhnout do konce. Obecnímu úřadu Moravský Žiž-
kov patří dík za fi nanční, materiální i morální podporu. 
Paní Vašíčkové děkujeme za ušití krásných kostýmů, panu 
Řepkovi za perfektní výrobu kulis, paní M. Maršálkové a 
panu řediteli Sovovi za nesmírné úsilí, se kterým nás „doko-
pali“ až k premiéře. Poděkovat chceme i naší nápovědě paní 
Jitce Včelouchové.  Vy ji sice na jevišti nevidíte, ale my dobře 
víme, jak často nás tahá z „bryndy“. Poděkování si zaslouží 
i naše „technická podpora“ Roman Hromek a Jakub Pálka a 
vůbec všichni členové souboru, ti starší i ti mladší.

Zapomenout nesmíme ani na naše rodinné příslušníky, 
kteří museli být často velmi tolerantní a leccos překousnout, 
přehlédnout či přeslechnout. Bez jejich podpory a povzbu-
zování bychom to nezvládli

Paní Irena Homolová, naše bývalá paní režisérka, nás 
sice až k premiéře „Náměstíčka“ nepřivedla, ale její zásluhy 
v divadelním souboru „Šejkspír“ jsou nezpochybnitelné, a 
proto patří velké poděkování i jí.  Vlastně to byla ona, která 
před lety stála u jeho založení a měla vždycky hlavní slovo 
při výběru her, obsazení i režii jednotlivých představení. To, 
že se tato představení, vám divákům, vždycky líbila, mluví 
samo za sebe. I když se odstěhovala z Moravského Žižkova, 
doufáme, že si najde čas někdy za námi přijet, podívat se jak 
pokračujeme a zavzpomínat na staré časy.

No a nakonec jsme si nechali poděkování nejdůležitější 
a to patří vám, našim divákům, příznivcům, kamarádům a 
známým, protože my hrajeme hlavně vám a pro vás. Kdy-
byste se na nás nechodili dívat, neměli bychom pro koho 
hrát a bez vašeho zájmu a potlesku by žádný „Šejkspír“ ne-
mohl existovat.  Takže ještě jednou děkujeme a těšíme se na 
shledanou při dalším představení.

Členové div. spol. „Šejkspír“

Setkání bývalých 
žižkovských stárků 
a stárek 

Dne 20. června 2015 se uskutečnilo 
v naší obci setkání bývalých žižkovských 
stárků a stárek. Akce se konala pod zá-
štitou obce Moravský Žižkov. Ruku k 
dílu přiložila také místní krojovaná cha-
sa. Přípravy na tuto dlouho očekávanou 
akci začaly už mnohem dříve. Byly velice 
podobné přípravám, které se každoročně 
konají před hody. Brali jsme to jako ta-
kovou generálku na tyto slavnosti, kte-
ré jsou zanedlouho.  Kluci z chasy měli 
za úkol přivézt lešení na muzikantskou 
„búdu“, a také zelené a májky, bez kterých 
by se tato akce určitě neobešla. 

Samotná akce vypukla na břeclav-
ském konci, kde byl sraz všech stárků a 
stárek. Odtud se vydal průvod směrem k 
hodovému sólu s krátkou zastávkou na 
společnou fotku u kostela. Po příchodu 
na sólo si všichni staří stárci společně 
zazpívali a zatancovali verbuňk. Poté se 
chopil slova pan starosta, který všechny 
návštěvníky srdečně přivítal a popřál jim 
příjemnou zábavu. Dále se ujali slova 
moderátoři Adam Pálka a Jan Včelouch, 
kteří začali vyhlašovat všechny bývalé 
stárky. Nejstarší žijící  jsou paní Ludmi-
la Osičková - Dušková a Marie Konečná 
- Michalicová. Stárkovaly v roce 1939 a 
návštěvníci je přivítali potleskem. Ob-
držely pamětní stužku, stejně tak jako 
všichni další stárci a stárky. Po vyhlášení 
následovalo společné sólo stárci za do-

provodu DH Lanžhotčanka. Program 
zpestřily děti z místního folklorního sou-
boru Žižkovjánek a tanečníci slováckého 
„krúžku“  Hrozen za doprovodu CM sou-
rozenců Osičkových. Přes nepříznivou 
předpověď se počasí nakonec umoudři-
lo a akce se nad očekávání vydařila, ale 
po ochlazení ve večerních hodinách se 
akce přesunula do KD, kde pokračovala 
beseda u cimbálu a návštěvníci mohli po-
koštovat vzorky vín od místních vinařů. 
Tančilo se a zpívalo až do brzkého rána. 
Všichni si společně zavzpomínali na časy, 
kdy taky chodívali v kroji a celým veče-
rem se nesla příjemná atmosféra. Někteří 
stárci se nemohli rozloučit, a tak se po 
skončení akce přesunuli do sklepa, kde 
pokračovali ve „vzpomínání“.  

Radek Zabloudil a Jan Včelouch.
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Během tohoto čtvrtletí 
se toho hodně událo, začnu 
soutěží O malovaný tulipán 
Boženy Šebetovské, která 
se konala v dubnu ve Staré 
Břeclavi. Z 32 soutěžících zís-
kali zpěváčci Žižkovjánku 8 
diplomů, z toho první místo 
získala Kristýnka Lašková, 
druhé místo obsadili Vít Stra-
ka, René Zhříval a Terezka 
Maršálková a 4 třetí místa 
získali - Pavlík Bartoš, Tade-
áš Tomšej, Lucie Řehánková a Zdeněk 
Král.

V minulém čísle zpravodaje jsem 
uvedla, že se kluci ze Žižkovjánku opět 
zúčastní verbířských soutěží a znovu 
se někteří z nich k naší velké rados-
ti umístili na předních místech. Mezi 
verbíři Podluží, v soutěži, která se letos 
konala v Ladné, se umístil René Zhří-
val na výborném druhém místě ve své 
věkové kategorii. V regionu Hanácké-
ho-Slovácka jsme získali tentokrát ve 
Velkých Pavlovicích tři medaile, Vít 
Vymazal mezi nejstaršími získal 3. 
místo, Tadeáš Tomšej obsadil krásné 
2. místo v prostřední věkové kategorii 

Žižkovjánek

a Rostislav Mach 3. místo mezi nej-
mladšími. Všem vítězům gratulujeme 
a budeme jim držet palce v celore-
publikovém kole, které proběhne 20. 
6. 2015 v Uherském Hradišti. Kluci to 
budou mít náročné, protože z Hradiště 
pojedou zrovna do Žižkova na Setkání 
stárků, kde vystoupí večer obě skupiny 
Žižkovjánku za doprovodu nově vzni-
kající cimbálové muziky.

Naše dětská cimbálka měla premi-
éru už na Tvrdonských slavnostech, na 
které se původně nemělo jet, kde do-
provodila malé i velké děti. A velice se 
jim to povedlo. Cimbálka funguje pod 
vedením Kristýny Osičkové a dle její-

ho posledního sdělení „děc-
ka se snaží až moc“ to vypa-
dá, že je to na dobré cestě. A 
hlavně, ať jim to jejich úsilí 
vydrží. Chválím všechny děti  
z  muziky i ze Žižkovjánku, 
jejich učitele za trpělivost, ale 
i rodiče, kteří skutečně někdy 
i na poslední chvíli mění své 
rodinné plány a jsou ochotni 
jet s dětmi vystupovat. A že 
první půlrok je vždy nabitý 
akcemi, to víme všichni.

Letos je Žižkovjánek poctěn pozvá-
ním na festival ve Strážnici, kde vystou-
pí starší skupina dětí v hlavním progra-
mu Na Bludníku v pátek 26. 6. ve 20 
hodin a obě skupiny rovněž v hlavním 
sobotním programu Kde domov můj 
27. 6. ve 20 hodin. Kdo můžete, přijeď-
te děti podpořit a užít si bezvadnou at-
mosféru strážnických slavností.

Přes prázdniny bude mít Žižko-
vjánek volno, ale i přesto ho čeká vy-
stoupení na předhodovém zpívání, 
účast v nedělním hodovém průvodu a 
poté vystoupení v Senátu v Praze 20. 8. 
2015.
Ing. Miroslava Kvitová, za Žižkovjánek

Jak jsem chodil do školky
Narodil sem se mamce a když jsem trochu vyrostl, šel 

jsem se přihlásit do školky. Už se na to nepamatuju, mám 
na to malů hlavu. Šel jsem nejdřív do maláků. Tam to bylo 
dobrý, protože sů tam želvy a ponk, na kterým jsem řezal, 
zatloukal hřebíky a ze dřeva vyráběl auta. Pak jsem šel do 
Motýlků a tam jsem se těšil, že už budu větší. Tam jsme měli 
třeba motýli, chytali jsme pavouky a muchy kterými jsme 
krmili želvy. Nejvíc jsme si s klukama barco stavěli, taky 

jsme zasadili stromy, keře a třídili odpad. A když ještě do 
školky chodil Vašek, tak jsme dělali před spaním děckám 
vystoupení ze Žižkovjánku. A když jsem poprvé napsal do 
Zpravodaje, všecí mi to záviděli, nejvíc taťka. Na prázdniny 
se těším, že se budu opalovat a kůpat v bazénu. Pojedu na 
prázdniny k babičce a dědovi do Josefova a taky se moc tě-
ším na nového psa a že po prázdninách půjdu do školy.
Vyprávění Lukáška Konečného zaznamenala Zdeňka Veselá
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Mateřská škola 
Sluníčko

„Hody, hody, doprovody…“, sotva 
dozněly velikonoční koledy, už začali 
zpívat ptáci. Děti se začaly těšit z jarní-
ho sluníčka a pobytu na zahradě MŠ. 
Konečně jsme odkryli pískoviště a děti 
mohly začít stavět hrady a „péct“ pís-
kové bábovky. 

Duben probíhal hlavně v zahrad-
nickém duchu. Krom sázení semínek a 
zalévání jsme v mateřské škole oslavili 
také Den Země. Na zahradě mateřské 
školy jsme zasadili smrk, kroucenou 
vrbu a svídy. Proběhl také úklid okolí 
školy a připomněli jsme si, jak je důle-
žité třídit odpad. Tento pracovní týden 
jsme zakončili táborákem. Environ-
mentální výchova neprobíhala jen na 
zahradě, ale i v prostorách školy, kde 

jsme navštívili představení sférického 
kina. 

V květnu jsme se zaměřili na do-
pravní výchovu a život v naší vesnici. 
Navštívili jsme místní hasičskou zbroj-
nici, kde se děti seznámily s hasičským 
vybavením. Prohlédly si auta hasičů, 
ochranné oděvy, přilby a hadice. 

Koncem měsíce si děti zazpívaly a 
zatancovaly s divadlem Slunečnice. Za 
účelem zdravotní prevence měli rodiče 
možnost využít preventivního scree-
ningového vyšetření zraku. 

1. – 5. červ-
na proběhl v 
mateřské škole 
bublinkový tý-
den ke Dni dětí. 
Tento týden 
probíhaly hry a 
činnosti zamě-
řené k tématu 

bublin. Děti si ozdobily trička barev-
nými bublinami, hrály si s bublifuky, 
vyzkoušely experimenty s bublinami 
– bublinkový ohňostroj a foukání bub-
linkových hadů. 

Koncem měsíce června připravuje-
me výlet do Kovozoo ve Starém Městě. 
S předškoláky se rozloučíme v progra-
mu „Pasování té tenké s tím tlustým“. 

Rodičům, a hlavně dětem, přejeme 
mnoho zážitků a spoustu slunečných 
dnů v letním období.

Za MŠ Michalicová Bronislava

Co bylo na školce fajn?
• Hračky a kamarádi.

• Co ti bude chybět ze školky?

• Paní učitelky (slzičky) a hračky.

• Co jsi dělávala ráda?

• Hrála si se stavebnicemi a s kamarádama.

• Těšíš se do školy a na co nejvíc?

• Jo, na čtení a na družinu.
Na otázky své maminky odpověděla 

Nikolka Králová
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Zprávy ze školy
Máme za sebou další školní rok, který opět uběhl jako 

voda. Tak je to ale vždy. Společné zahájení, Vánoce, Ve-
likonoce a je tu konec. Pravda, nám starším to utíká čím 
dál tím rychleji, ale dětem se čekání na prázdniny vleče. 
Nicméně, už je to tady! Vytoužené dva měsíce odpočinku, 
sluníčka a pohody klepou na dveře. Chtěl bych poděkovat 
všem, kteří se zasloužili o zdárný průběh školního roku 
2014/2015. Samozřejmě velké poděkování patří obecní-
mu úřadu v čele s panem starostou Josefem Osičkou, jeli-
kož bez jejich fi nanční podpory by naše škola v té podobě, 
jakou ji všichni známe, již neexistovala. Také díky obec-
nímu úřadu máme školu celou zateplenu, budova září 
novou fasádou a střechou, opraven 
byl i suterén školy. Další poděko-
vání patří pedagogům a správním 
zaměstnancům, kteří opět věnovali 
spoustu času na to, aby škola na-
bídla dětem nejen kvalitní vzdělá-
ní, výuku, ale i zpestření v podobě 
akcí, exkurzí, výletů. Opět velmi 
přínosná a vzorná byla spolupráce 
s mateřskou školou a jídelnou, zde 
bych rád poděkoval všem pracov-
níkům mateřské školy Sluníčko v 
čele s paní ředitelkou Zdeňkou Ve-
selou. Velký dík patří i sponzorům 
školy, bez jejichž pomoci bychom 
nemohli tak štědře odměňovat 
žáky, konat některé akce. Podařilo 
se nám ze sponzorských darů letos 
také zakoupit digitální kameru a 
zcela nová reprezentační trička s 

logem školy. Máme i novou vlajku, kterou 
si svým hlasováním zvolili žáci, byla také 
zakoupena ze sponzorských darů. Funguje i 
sociální fond školy, který i letos pomohl některým žákům 
a rodičům. Díky projektu, do kterého se zapojila i naše 
škola, obdrželi všichni pedagogové tablety, které zpestří 
výuku žáků. Všichni vyučující poctivě prošli mnohými 
školeními a těším se, že od září bude výuka opět o něco 
pestřejší a poutavější. Je toho opravdu hodně. Pravidel-
ně jsem zasílal rodičům zprávy ze života školy. Chystám i 
novou ročenku, kterou budeme rozesílat tradičně v měsí-
ci září  a bude také zveřejněna na stránkách školy a ve vý-

roční zprávě školy. Rozloučili jsme 
se s našimi odcházejícími deváťáky, 
což nás každoročně samozřejmě 
mrzí, ale život se zastavit nedá a 
každý si musí najít tu svou vlastní 
cestu. Máme ovšem velkou radost, 
že v září naši školní rodinu rozšíří 
18 nových kamarádů, spolužáků – 
prvňáčků. Nakonec samozřejmě 
poděkování patří i všem žákům, 
bez kterých by naše škola neměla 
toho, jak se říká „ školního ducha“. 
Jen houšť a více dětí, ať se nám ško-
la zaplňuje a vzkvétá. V přilože-
ných tabulkách si můžete přečíst, 
které akce na škole za poslední tři 
měsíce proběhly. Přeji všem krásné 
léto plné pohody, sluníčka a odpo-
činku. 

Mgr. Miloslav Sova, ředitel školy

datum akce organizoval různé
1.4. Školení – práce s tablety, projekt Vzdělávání 

v cloudu
Vedení školy Pedagogičtí pracovníci 

školy
1.4. Rozhlasové vysílání

Velikonoce
Mgr. I. Sovová 
9. r.

Četli L. Uhlíková, V. Do-
lák

7.4. Láska ano, děti ne – preventivní program 
Břeclav, 
MUDr. R. Uzel

Mgr. I. Sovová
Ing. M. Kosová

8., 9. r.

14.4. Recitační soutěž
1. stupeň

Mgr. R. Rebendová,
Mgr. R. Zapletalová. Mgr. M. Kris-
tová, Mgr. P. Úlehlová, Mgr. J. Bis-
trá, Mgr. M. Sova

1. místa
I. kat.: V. Michalica
II. kat.: A. Maděřič
III. kat.:  O. Bartoš

16.4. Výstava Brno
1. světová válka

Mgr. K. Bartošíková
Mgr. J. Bistrá
Mgr. R. Pekárková

5. - 9.r.
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duben Večerníček – pohádková postava
Výtvarná soutěž, vyhodnocení

p. S. Osičková
Knihovna Břeclav

3 první místa
M. Osička, 5.r.
N. Bůšková, 4. r.
O. Bartoš, 1.r.

27.4. Sférické kino – program
Stromy, Oceány

Vedení školy Hrazeno sponzorsky
1. -5. r.

27.4. Exkurze, podnikatelé v MŽ, Hydraulika – p. 
V. Buzrla

p. S. Osičková Exkurze 8., 9.r.

29.4. Taneční vystoupení Břeclav Mgr. R. Pekárková, Ing. M. Kosová Hrazeno sponzorsky
6., 8.r.

29.4. Vybíjená, okrskové kolo p. Z. Mácsai 3. místo
4., 5., 6.r.

30.4. Vysílání školního rozhlasu  - májové svátky Mgr. K. Bartošíková
Mgr. Miloslav Sova

duben Ukončení projektu EU OPVK,
vzdělávání pro konkurenceschopnost

Vedení školy Celková vyčerpaná část-
ka
738 431,- Kč

duben Výtvarná soutěž ke Dni Země, 24. ročník
Okresní soutěž

p. S. Osičková Vítězka 3. kategorie
T. Tománková, 3.r.

datum akce organizoval různé
3.5. Divadelní představení MDB – Lilli v říši snů Mgr. R. Rebendová, Mgr. P.Úlehlo-

vá, Mgr. M. Kristová, Mgr. J. Bistrá
1.-5.r.

4.-7.5. Výlet Liberec p. Z. Mácsai, Mgr. I. Sovová, 
Mgr. R. Pekárková, Mgr. K. Barto-
šíková

6.-9.r.

4.5. Beseda s rybářem, Lov ryb Ing. M. Kosová, p. Ondrák Školní klub, družina
6.5. Cvičný poplach Vedení školy Celá škola
7. 5. 3. ročník 

Noc s Andersenem – nocování ve škole
Mgr. R. Rebendová, Mgr. P.Úlehlo-
vá, Mgr. M. Kristová, Mgr. J. Bistrá, 
Mgr. R. Zapletalová, Mgr. M. Sova

1.-5.r.

květen Vlajka školy
hlasování

Vedení školy 1.-9.r.

11.5. Exkurze do Vinařství Mečl p. S. Osičková 8., 9.r.
11.5.-
15.5.

Bláznivý týden masky 1.st. 1.stupeň

13.5. Dopravní soutěž Mgr. P. Úlehlová
a žáci  4.r.

1. stupeň

13.5. Květinový den Mgr. I. Sovová
8., 9.r.

Moravský Žižkov, Velké 
Bílovice
17 344,- Kč

13.5. Rodilí mluvčí Vedení školy
19. 5. Focení žáků školy Vedení, p. Omelka 1.-9.r.
21.5. Dopravní soutěž, 

okresní kolo
Mgr. P. Úlehlová 8. místo

2 5 . , 
26.5.

Atletické přebory regionu Podluží p. Z. Mácsai 20 medailí
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29. 5. Velká školní olympiáda,
Stacionář Vlaštovka

p. Z. Mácsai, 
Mgr. I. Sovová
+  ped. prac. 2.st.

Ceny, medaile, diplomy, 
sladkosti pro všechny – 
hrazeno sponzorsky

29.5. Sběr - soutěž p. S. Osičková 7 780 kg
květen Sponzorský dar 

Distr Mikulov
Vedení školy 5 000,-

květen Sponzorský dar – Keramika PKZ Poštorná Vedení školy Dvě keramické nádoby

datum akce organizoval různé
1.6. Den dětí – výlet na Janohrad, plavba lodí Mgr. R. Rebendová, Mgr. R. Za-

pletalová, Mgr. M. Kristová, Mgr. 
P. Úlehlová, Mgr. J. Bistrá 

Část hrazena ze spon-
zorských příspěvků

15.6. Škola nanečisto – návštěva budoucích prv-
ňáčků z MŠ

Mgr. R. Rebendová, Mgr. R. Za-
pletalová , Z. Veselá + MŠ

9.6. Vysílání školního rozhlasu – Osvobození 
Moravského Žižkova

Mgr. i. Sovová, žákovský senát Zástupci žákovského se-
nátu

16.6. Běh podle fáborků Mgr. J. Bistrá
5. ročník

Akce žáků 5. ročníku 
pro 1. stupeň

17.6. ŠVZ – Permonia Oslavany
1.st.

Mgr. R. Rebendová, Mgr. R. Za-
pletalová, Mgr. M. Kristová, Mgr. 
P. Úlehlová, Mgr. J. Bistrá 

18.6. Výuka netradičně – Cesta za pokladem – 
akce pro 5., 6.r.

Žáci 7., 8.r. 
Mgr. R. Pekárková
Mgr. K. Bartošíková

Akce organizovaná žáky 
pro žáky, ceny hrazeny 
sponzorsky

červen Nová trička s potiskem loga školy p. Z. Mácsai Hrazeno sponzorsky
19.6. Zájezd – Planetárium Brno Žáci 2. stupně Mgr. R. Pekárková 3. nejúspěšnější akce 

loňského roku podle 
hlasování žáků

červen Testování žáků 5. a 9. ročníku
program Aktivní škola

Vedení školy
Mgr. R. Pekárková, Mgr. K. Barto-
šíková

Žáci 5. a 9.r.

24., 
25.6.

Bible – vzdělávací program Mgr. M. Kachyňová 1.-9.r.

29.6. Slavnostní pasování  deváťáků Mgr. Miloslav Sova,
Mgr. I. Sovová
Mgr. R. Rebendová
Bc. Josef Osička

30.6. Slavnostní ukončení školního roku Vedení školy + pracovníci školy, 
hosté

Hosté Ing. J. Fadrná, 
Mgr. L. Salčák, Mgr. M. 
Kachyňová, Bc. Josef 
Osička, pracovnice OÚ, 
rodiče žáků

30.6. Slavnostní vztyčení vlajky školy Vedení školy
červen Nový květinový záhon před školou Vedení školy

pp. S. Osičková,
F. Osičková,
 J. Konečná, pracovníci OU

Sponzorský dar Zahrad-
nictví Malinkovič

červen 3 Nej akce školního roku- hlasování žáků Vedení školy, Mgr. K. Bartošíková anketa
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Běh kolem Dyje 
11. 4. 2015 proběhl v areálu břeclavského cukrovaru  1.  

ročník běžeckého závodu Běh kolem Dyje.
Atletický oddíl TJ Lokomotiva ve spolupráci s Městem 

Břeclav a fi rmou Racio připravili běžecký závod pro všechny 
kategorie.

Zúčastnil se i žák naší školy David Dvořák a obsadil ve své 
kategorii (mladší chlapci) na 200m pěkné 3. místo. V konku-
renci dětí z atletických oddílů je to moc hezký výsledek.

Nejlepší 
v republice!

Obrovského úspěchu dosá-
hl na květnové národní soutěži 
ve hře na lidové nástroje Tade-
áš Tomšej. Mezi nejmladšími 
účastníky v sólové hře na cim-
bál obsadil první místo a stal se 
tak nejlepším cimbalistou své 
věkové kategorie v České repub-
lice. Přes okresní kolo konané v 
Břeclavi, krajské kolo ve Veselí 
nad Moravou až do republiko-
vého kola přesvědčoval odbor-
nou porotu skladbami od J. Ch. 
Bacha, Jarmily Mazourové nebo 
Stanislava Macha. Pod vedením 
své učitelky Kristýny Osičkové 
tak zažil vítěznou premiéru v 
soutěži, která se koná pouze jed-
nou za tři roky. Malý cimbalista, 
který na tento nástroj hraje pou-
hé dva roky, tak výtečně využil 
svůj talent, píli a hodiny tvrdé 
práce. Z Moravského Žižkova 
jsme měli ještě jednu repre-
zentantku a to Kláru Nešporo-
vou, která se účastnila soutěže 
v 5. kategorii. V okresním kole 
skončila na krásném 1. místě 
(bez postupu). Poděkování patří 
také jejich učitelce a rodičům. A 
my můžeme být rádi, že máme v 
obci tak skvělé a nadějné hudeb-
níky, kteří snad nadále budou 
svou hudbou rozdávat radost 
všem kolem nás.

AP.

Světový šampionát v Chorvatsku
S tanečním studiem N.C.O. D. jsme z Piešťan postoupili na světový šampionát 

WORLD DANCE MASTER 2015 do Poreče, který se konal 20.5. - 24. 5. 2015. Po-
stoupila také taneční skupina E. M. Dancers z Břeclavi. Všichni jsme pilně trénovali 
a taky se to vyplatilo. Vybojovali jsme dvě 1. místa, jedno 3. místo, tři 4. místa a 
jedno 8. místo. Z Moravského Žižkova se zúčastnila Kateřina Navrátilová, Zdeněk 
Král a Veronika Krejčí. Chceme moc poděkovat všem sponzorům ze Žižkova, kteří 
nám pomohli splnit si náš největší sen.  

Veronika Krejčí
Jsou to:
• JAROMÍR HALUZA – AUTOBATERIE
• FARMA R.V. SPOL.S
• MIRKA OSIČKOVÁ
• RESTAURACE MADĚŘIČ 
• VeSt SERVIS - MORAVSKÝ ŽIŽKOV
• AUTODÍLNA KREJČÍ VÁCLAV MO-

RAVSKÝ ŽIŽKOV 
• Ing. PAVEL VOJNOVSKÝ – BEDNAŘÍK 

– ruční výroba krojované, společenské obuvi /opravy 
• ZEMĚDĚLSKÁ VÝROBA CABALA ROMAN – Moravský Žižkov
• ALEŠ BALOUN – AUTOCENTRUM 2000 
• KARTÁŘ BÉĎA  
• OLGA BABIČOVÁ - VÝROBA TRUBIČEK A KOLÁČKŮ - Velké Bílovice   
• PIVOVAR MORAVSKÝ ŽIŽKOV 
• VĚRA KRÁSNÁ - účetnictví
•  MND 
• OBEC MORAVSKÝ ŽIŽKOV
• ZŠ MORAVSKÝ ŽIŽKOV
• Poděkování patří i ostatním sponzorům, které oslovili ostatní členové naší ta-

neční skupiny  v jiných vesnicích a  městech.      
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Velký úspěch
Dne 31. května 2015 bývalý  žák 

Základní školy v Moravském Žižkově 
dosáhl velkého úspěchu. Lukáš Bína 
na Mistrovství Moravy a Slezska do-
rostu a juniorů 2015, které se konalo 
v neděli 31. května 2015 v Městském 
kině ve Frenštátu pod Radhoštěm, 
získal titul Mistra Moravy a Slezska 
2015 do 70kg. Dále se také zúčast-
nil Mistrovství ČR dorostu a juniorů 

2015, které se konalo v neděli 7. červ-
na v Sokolovně v Rokycanech. I od-
tud si dovezl titul Mistr České repub-
liky 2015 do 70kg. Za jeho úspěchem 
ovšem stojí velká dřina. Spoustu času 
stráví tvrdými tréninky. A pozor, Lu-
káš cvičí teprve rok a půl pod vede-
ním  juniorského mistra světa v kul-
turistice  z roku  2011 Milana Obořila. 

Srdečně blahopřejeme!

Nadějná spisovatelka z Moravského Žižkova
Možná to ani nevíte, ale naše 

obec se může pyšnit i nadějnou 
mladou spisovatelkou. Lucie Auzká 
již na základní škole vyhrála řadu 
soutěží, které byly spojeny s čes-
kým jazykem a literární tvorbou. Od 
mládí ráda psala příběhy, a tak mě 
ani nepřekvapilo, že jsem ji jedno-
ho dne uviděl před svými dveřmi s 
výtiskem své první knihy. Nejen, že 
mě potěšilo, že si na nás, na základ-
ní školu, která ji postavila do života 
vzpomněla, ale také jsem měl obrov-
skou radost, že se v naší malé obci 
vyskytují tak nadaní lidé, kteří se 
věnují, v současné době u mladých 
lidí tak opomíjené, literární tvorbě. 
Domluvil jsem se s Lucií, že bychom 
mohli spolu napsat krátký článek do 
zpravodaje, abyste se dozvěděli, jak 
například vznikala její kniha.  Ale chtěl jsem také, aby 
si mladá generace uvědomila, že plnit sny se dají vždy a 
všude. 

V kolika letech jsi Lucie začala psát? Co tě k tomu 
přimělo? 

Začala jsem psát někdy ve třetí třídě základní školy, 
tehdy mi bylo asi 8 let, kdy jsme dostali za úkol napsat 
jednoduchou básničku, a mě to tehdy moc bavilo. Mimo 
úkolu jsem napsala i několik dalších a s jednou z nich 
vyhrála i literární soutěž. Od básniček jsem však rychle 
upustila a začala jsem psát krátké povídky. Chtěla jsem v 
nich vyprávět o zajímavých věcech okolo sebe. Nakonec 
jsem si začala i vytvářet vlastní příběhy. Mou první knihu 
jsem pak napsala v patnácti letech a velkou inspirací pro 
mě byl příběh kamarádky, ke kterému jsem si pak přidala 
vše potřebné podle vlastní fantazie. 

O čem je tvá první kniha?
 Moje první kniha je takový ty-

pický dívčí román, o šestnáctileté 
dívce, která se jednoho dne musí 
proti její vůli a pod nátlakem své 
matky přestěhovat z velkého města 
na farmu. Tuto změnu nese velmi 
těžce, až do chvíle, kdy se zamiluje. 
Celé se to však zkomplikuje, proto-
že její první přítel má své malé ta-
jemství. Pokud chcete ale vědět jaké, 
musíte si knihu přečíst. 

Co ráda čteš a jaký je tvůj oblíbe-
ný autor? 

Nemám nijak vyhrazený žánr, 
ráda si přečtu cokoliv, co mě zaujme. 
Z autorů mám hodně ráda E. M. Re-
marqua, Vlastimila Vondrušku, Ar-
nošta Vašíčka a pak jsem si také hod-

ně oblíbila méně známou spisovatelku, Radku Zadinovou.

Co bys poradila lidem, kteří píší a chtěli by vydat 
knihu? 

Trpělivost a hlavně nic nevzdávat hned po prvním 
neúspěchu. Neleknout se odmítnutí nakladatelství, ani 
toho, že se první kniha nebude prodávat podle před-
stav. Každý začátek je vždy těžký a i ti nejslavnější autoři 
vždycky začínali jako naprosto neznámí lidé, které taky 
mnohá nakladatelství odmítla.

Jak dlouho ti trvalo napsání knihy, jaká úskalí pro-
vázela vydání? 

První knihu jsem napsala během dvou prázdninových 
měsíců, kdy jsem se opravdu věnovala psaní každý den. 
Samotné vydání pak bylo mnohem těžší, kniha ležela tři 
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a půl roku „v šuplíku“ a já marně oslovovala nakladatel-
ství, která mě odmítala s tím, že nové autory nehledají, 
nechtějí autory, kteří píší tento žánr, samotná kniha se 
jim nelíbila nebo jsem pro ně byla moc mladá a měli po-
chybnosti, zda bych se na knižním trhu vůbec dokázala 
uchytit, když mé jméno je v něm úplně neznámé. Často 
mi nabízeli také vydání pouze elektronické knihy, ale z 
toho jsem příliš nadšená nebyla. Už jsem to chtěla vzdát, 
když jsem najednou objevilo nakladatelství, které vydá-
valo knihy na vlastní náklady autora. Rozhodla jsem se 
tedy zkusit vydat alespoň pár výtisků, které bych do světa 
poslala vlastními silami a oni mi rovnou nabídli smlouvu 
s tím, že knihu vydají na jejich účet a zařídí mi distribuci 
knihy na jejich e-shopu.  

Jaké jsou tvé plány do budoucna? 
Plánů do budoucna mám opravdu hodně. Před pár 

dny jsem odmaturovala a v září mě čeká nástup na vy-
sokou školu, kde bych ráda úspěšně vystudovala historii. 
V současné době mám rozepsaný nový dívčí román, kde 
je hlavní hrdinkou průvodkyně z hradu. Ten by měl vyjít 
během letošních letních prázdnin. A pak mám spoustu 
dalších plánů a nápadů na nové romány, takže plně dou-
fám, že se všechny podaří realizovat.

Děkuji Lucie za velmi milý rozhovor, držíme ti všich-
ni pěsti, aby ti vydrželo to nadšení a elán a věřím, že o 
tobě ještě hodně uslyšíme. 

MS.

PODĚKOVÁNÍ
Dne 30. 5. 2015 Tělovýchovná 

jednota Mor. Žižkov pořádala spor-
tovní den a s ním spojený běh pod 
názvem ŽIŽKOVSKÁ DESÍTKA. 
Účastníci tohoto běhu si přišli nejen 
zaběhat, ale také fi nančně podpořit 
našeho syna Viktora Fabičovice, kte-
rý trpí nevyléčitelnou metabolickou 
nemocí Mukopolysacharidosa.

Letos Viktorek oslavil již 10. na-
rozeniny. Čím je starší, tím je nemoc 
progresivnější a jeho stav se zhoršu-
je, co se naučil, zapomíná. Potřebu-
jeme více kompenzačních a zdravot-
ních pomůcek, které nám péči o něj 
usnadňují.

Dovolte mi touto cestou poděko-
vat všem organizátorům této akce, že 

nás oslovili a nabídli pomoc, a pře-
devším všem zúčastněným běžcům 
za jejich příspěvky.

 Ještě jednou všem děkujeme a do 
dalších let přejeme hodně naběha-
ných kilometrů a spoustu úspěšných 
akcí.

Za Viktorka
Jana Fabičovicová

Liga proti rakovině Praha slaví 25 let!

Liga proti rakovině Praha zahájila svou činnost na 
počátku roku 1990 jako jedna z prvních neziskových or-
ganizací v tehdejším Československu. Cílem působení 
Ligy je snížení úmrtnosti na nádorová onemocnění, a to 
prostřednictvím tří hlavních programů:
1. Soustavné informování veřejnosti o nádorové pre-

venci.
2. Snaha o zlepšení kvality života onkologicky nemoc-

ných.
3. Podpora onkologického výzkumu, kvalitní výuky a 

investiční modernizace či kompletizace onkologic-
kých pracovišť.

Žáci naší školy pomáhají každoročně  této organiza-
ci při realizaci květinové sbírky již od roku 2007. Jakou 
částku za roky nasbírali, si můžete přečíst v poděkování. 
Největší dík však patří vám, občanům Moravského Žiž-
kova, kteří jste tuto částku poskytli.

A teď již pár slov o letošní sbírce:
Uskutečnila se  ve středu 13. května 2015. Každý dár-

ce, který si za minimální částku 20,- Kč koupil žlutou ky-
tičku měsíčku lékařského se stříbrnou stužkou, obdržel 
také informační letáček. Letos se Liga rozhodla zacílit 
na nádorová onemocnění reprodukčních orgánů. Kaž-

dý dárce se tak dozvěděl o možnostech, jak snížit riziko 
onemocnění, ale také co udělat pro to, aby případná ra-
kovina děložního čípku, vaječníků či varlat byla zachyce-
na včas, totiž v raném stádiu, kdy je reálná šance na plné 
uzdravení. Vybrali jsme 10 608,- Kč!

Sbírky se zúčastnilo téměř 13 tisíc dobrovolníků ve 
žlutých tričkách, kteří nabízeli kytičky s letáčky po celé 
republice. Kromě hlavního sbírkového dne se letos kytič-
ky prodávaly  také ve čtvrtek 14. května. To jsme zajeli do 
sousedních Velkých Bílovic. Pokud chcete,  můžete pro-
gramy Ligy podpořit i zasláním dárcovské SMS ve tvaru 
DMS KVET na číslo 87 777. 

Liga proti rakovině Praha vám předem srdečně děkuje!
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Večer s Brazilci v 
Moravském Žižkově 

V úterní podvečer se v žižkovském kulturním domě 
uskutečnilo netradiční setkání se skupinou asi dese-
ti mladých lidí z Brazílie. Akce proběhla díky několika 
nadšeným obyvatelům Moravského Žižkova, kteří jsou 
členy Apoštolské církve v Břeclavi, která tyto Jihoameri-
čany nyní hostí několik týdnů ve svém sborovém domě. 

Hlavním řečníkem a kytaristou v jedné osobě byl  
Marcelo Guimaraes, který je nyní v České republice již 
po několikáté. Zajímavé povídání bylo prokládáno fot-
kami, krátkými ukázkami tance a hudby i písní v rytmu 
samby. Mladí Brazilci nás krátce seznámili se svou kultu-
rou a také se s námi někteří z nich podělili o své životní 
příběhy o tom, jak se změnil jejich život po té, co uvěřili 
v Ježíše Krista.  Tomuto povídání předcházela pantomi-
ma, při které nejednomu divákovi zamrazilo. 

Přednáška byla dle mého soudu zajímavá a mohu po-
tvrdit, že s ním měli úspěch v nejedné škole v okolí Břec-
lavi. Brazilci jsou velmi milí a přátelští lidé. Po přednášce 
následoval volný program s občerstvením a následným 
spontánním zpěvem u kytar. Opět jsme mohli být svěd-
ky toho, jaký mají Brazilci cit pro hudbu a dokážou být 
velmi bezprostřední a veselí. 

Chtěl bych za nás všechny, kteří jsme se tohoto večera 
zúčastnili poděkovat organizátorům i vedení obce za po-
skytnutí prostor a všem, kdo přišli za vytvoření příjemné 
atmosféry.

Mgr. Petr Rattay

ANGLICKÝ  JAZYK  
VELKÉ  BÍLOVICE

www.ajvb.unas.cz

Kurzy angličtiny již od roku 2002

• Kurzy všeobecné angličtiny
 Úroveň začátečník (Elementary) až výše 

středně pokročilý (Upper-Intermediate)
• Příprava na FCE a Státní jazykovou zkoušku
• Příprava na státní maturitu
• Firemní kurzy přesně pro vaše potřeby

Podrobnější informace: www.ajvb.unas.cz,
ajvb@seznam.cz, tel: 776720010 

(Jana Leblochová)
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Fotogalerie

Pálení čarodejnic 2015Pálení čarodejnic 2015

Mateřská škola SluníčkoMateřská škola Sluníčko

Divadelní soubor Šejkspír - NáměstíčkoDivadelní soubor Šejkspír - Náměstíčko

Žižkovjánek - Tvrdonice 2015Žižkovjánek - Tvrdonice 2015

T. Tomšej - 1. místo v celostátní soutěži hry T. Tomšej - 1. místo v celostátní soutěži hry 
na cimbálna cimbál

Poreč 2015Poreč 2015 L. BínaL. Bína


